
Sct. Hans'erne 

Mødet

Dato: 10-04-25

Tidspunkt: 17:00 - 21:00

Titel: bestyrelsesmøde april 25

Sted: hos Mette, Teisensvej 4

Gruppe:  Bestyrelse

Deltager: Bent Aage Nielsen

Bent-Ole Christensen

Dorte Andreassen

Elin Fredsted Ravn

Henrik Daugaard

Kirsten Mikkelsen

Lone Rossen

Marianne Frahm

Mette Larsen

Sanne Boe Petersen

Torstein Danielsen

Afholdt: Ja

Arkiveret: Ja

Dagsorden

1. Velkommen

A) valg af dirigent og referent

B) Velkommen til nye medlemmer og præsentation af bestyrelsen (5 min)

C) Introduktion til bestyrelsens arbejdsform, herunder mødeform, mødefrekvens, brug af conventus, formulering

af og tidsforbrug til mødepunkter, referatgodkendelse (15 min)

2. Punkter til beslutning:

Konstituerering af bestyrelsen: Formand, næstformand og kasserer

A) Opfølgning på tidligere møder

- Revyafvikling - der der noget nyt (Sanne) 5 min

- Jubilæumsfest - fortsættelse af drøftelse, herunder information vedr 1748 (Elin og Mette) - første udkast er

vedlagt - 15 min

- genbrugelige drikkebægre (Lone) 5 min

- Markedsføring samt informationsmails. Marlene og Lone har udarbejdet et sammendrag af vores drøftelse fra

mødet i januar samt en spørgeguide til en interviewrunde (vedlagt). Der lægges i sammendraget op til en mere

systematisk udsendelse af nyhedsbreve (kvartalsvis) med information om alle kommede aktiviteter, samt en

kort personlig historie fra en af foreningens aktive initiativtagere (gerne uden for bestyrelsen). Der lægges også

op til at udvide "besøgsrunden" til de øvrige hold. Notatet drøftes og det besluttes om det er en plan vi vil sætte i

værk, samt hvem der vil bidrage som tovholdere (Lone) - 30 min

Hvad med foreningens Facebook gruppe? fx invitere nye medlemmer. (Sanne) 10 min.
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B) Mødekalender for årets bestyrelsemøder samt næste års generalforsamling- husk din kalender (10 min) -

Alle

KL 18.30 - spisning (Ca) 

C) Uddelegering af administrative opgaver

Conventus giver som bekendt mange muligheder, også for at uddelegere konkrete administrative opgaver,

hvilket helt generelt vil reducere vores sårbarhed. Sanne og Mette er allerede i godt i gang med del del der

handler om at oprette enkeltstående aktiviteter. Sanne har desuden tilbudt at overtage opgaven med håndtering

af medlemskartoteket, hvor der blandt andet løbende skal ryddes op i udmeldte medlemmer, folk der har glemt

at skifte kreditkort, indrapportering til kommune og DGI. Lone introducerer Sanne til opgaven i forbindelse med

den store kontingentbetaling 1 april. Yderligere opgaver der kan uddelegeres er håndtering af de faste hold, idet

der årligt skal oprettes kopier og opdatering af de gamle hold mm., helt generelt skal adressebogen løbende

ajourføres så inaktive hold lægges ii arkiv. Jeg forestiller mig at vedkommende desuden på sigt overtager

opgaven med bestilling af lokaler og kontakten til kommunen i den anledning. Hvem kunne have lyst til at tage

del i opgaverne ? - se i øvrigt vedlagte foreløbige oversigt over administrative omgaver i foreningen (Lone)

20 min

3. Punkter til drøftelse

A) Procedurer i forhold til aflysninger. Både i forbindelse med foredraget om Cecilie Vanman, gymnastikeventet

og 1 hjælps kurset oplevede vi begrænset tilmelding. Vi bør opdatere huskesedlen til arrangementer med

anbefaling om klare aftaler med eksempelvis foredragsholder, eksempelvis om aflysningsfrist og pris - og med

en overvejelse af hvad minimum tilslutning skal være for gennemførelse (Sanne) 10 min

B) Brug af lokaler uden for skolen Vi er medlemmer af Marienlund og har derfor adgang til at bruge deres

lokaler, Dog således af vi er forpligtede til at bruge deres cafeteria til forplejning. Vi har også mulighed for at låne

Ungdomscenteret. Begge steder er der rift om pladserne så vi skal allerede nu sikre adgang til nye aktiviteter.

Kan vi identificere flere steder vi kan udnytte i ombygningsfasen? Hvad fx med Team Odense Taekwondo

klubben på Sandhusvej? (alle) - 10 min

4. Kommende arrangementer og tovholdere (15 min)

3 maj Udflugt til Gyldensten (Mette)

? rundvisning på havnen

naturvidenskabelige foredrag foredrag og efterår (Lone, Elin, Torstein)

Teaterture sæson 25/26

dato for åbning af gymnastiktilmelding 

? Oktober æbleplukning

Evt. foredragsholder Lars Fomsgaard. Selvstændig hjerneforsker, bosat på Fyns Hoved. På en lavpraktisk

humoristisk måde formidler han idéer til at bruge vores hjerne bedre. Pris: 5000 kr. + transport og moms.

(Sanne)

Forslag fra Nanni Fiil Adler: Foredrag om pigerne på Sprogø af Carsten Egø Nielsen. Nanni er ved at indhente

pris. (Sanne) 

5 Eventuelt

Sanne, Mette og Lone deltager i kommunens frivilligkursus - I får et kort referat af indhold og udbytte

(Sanne/Mette) 10 min

Fyraftensmøde for bestyrelsen d. 06-11 (Sanne) 2 min.

kontingentbetaling - hvordan er det gået (Lone) 5 min

e-bilag - håndtering af bilag (Lone) 5 min

Vi har fundet en afløser til malerholdet i stedet Cralotte Hammershøj. Han Hedder Jeppe 
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Vi mangler en afløser for Yoga instruktør Mette Cristensen.  

Vedhæftede filer:

Jubilæum - første udkast.docx

Overblik over admininistrative opgaver i sct hanserne.pdf

Spørgerguide_storytelling.docx

Referatet

Referat

1. Velkommen

Formanden bød velkommen til nye og gamle medlemmer.

A) Valg af dirigent og referent:

Lone blev valgt som dirigent

Elin blev valgt som referent

B) Velkommen til nye medlemmer og præsentation af bestyrelsen (5 min):

Bestyrelsen præsenterede sig for de nye medlemmer og  vice versa.  De nye medlemmer: Marianne Frahm har

erfaring med organisatorisk arbejde fra spejderverdenen og har desuden lavet  forskelligt frivilligt arbejde. Hun

arbejder som sygeplejerske på børneafdelingen på OUH. Torstein  Danielsen er lærer på Sct. Hans og  har

dermed nøgle til skolen og god kontakt til relevante personer her. Han har desuden adgang til klubben i

Victoriagade.

C) Introduktion - for nye medlemmer - til bestyrelsens arbejdsform:

Bestyrelsen mødes typisk 4 gange om året fra kl. 17.00 til 21.00. Dog kan der lægges ekstra møder ind om

nødvendigt. Medlemmerne lægger på skift hus til, og værten får 400 kr. til at forberede et hverdagsmåltid.

Dagsordenen, der er rimeligt detaljeret med angivelse af tidsforbrug for hvert punkt, er opdelt i punkter til

beslutning og punkter til drøftelse. Alle bestyrelsesmedlemmer kan sætte punkter på dagsordenen - helst med

forslag til tidsforbrug. Når referatet er sendt ud til bestyrelsen, har alle en uge til at læse, kommentere og evt.

korrigere detaljer, inden det lægges ud på hjemmesiden. Ved større divergens drøftes referatet i bestyrelsen.

En del af bestyrelsens arbejde delegeres typisk ud til mindre grupper, og der vælges tovholdere. Et

forretningsudvalg bestående af  formand, næstformand og kasserer har fuldmagt  til at  tage mindre  og hurtige

beslutninger. 

Bestyrelsen har en Messengergruppe, som dog kun bør bruges til konkrete meddelelser.

2. Punkter til beslutning:

0) Konstituerering af bestyrelsen: 

Bent Nielsen blev valgt som formand, Sanne Boe Petersen blev næstformand og Lone Rossen blev kasserer. 

A) Opfølgning på tidligere møder:
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Revyafvikling  (Sanne) - 5 min:  Der er  intet nyt. Styregruppen har møde sidst på måneden. Der er meningen at

revyen skal afvikles sidste uge i februar 26 . Det er usikkert, om rød bygning kan være færdigrenoveret til det

tidspunkt. Torstein undersøger, hvad man forventer og melder tilbage. Revygruppen har fået til opgave at

undersøge andre muligheder, og der kan om nødvendigt gives penge til andre lokaler. Sognehuset kunne være

en mulighed. Punktet kommer på næste møde.

Jubilæumsfesten 30.maj 2026 - Fortsættelse af drøftelse, herunder information vedrørende 1748 (Elin og

Mette)  - (15 min): Ved foreningens 30 års jubilæum var der 120 tilmeldte, og der blev brugt 70.000 kr. Der

arbejdes videre - stadig med 1748 -  på et uformelt arrangement med en tapaslignende buffet. Vi er  dog nødt til

at vide, hvor mange, der kommer af hensyn til, hvor mange rum, der skal bruges. Så der skal være tilmelding og

måske også en form for egenbetaling for at forpligte dem, der har meldt sig til. Uanset tidspunktet for festen,

skal der være underholdende indslag, festtaler og dans. Marianne træder ind i arragementsgruppen og  Mette

træder ud. Punktet kommer på næste møde.

Genbrugelige drikkebægre (Lone) 5 min: Disse er endnu ikke  købt, men kommer.

Markedsføring samt informationsmails: Marlene og Lone har udarbejdet et sammendrag af vores drøftelse

fra mødet i januar samt en spørgeguide til en interviewrunde. Der lægges i sammendraget op til en mere

systematisk udsendelse af nyhedsbreve (kvartalsvis) med information om alle kommede aktiviteter, samt en

kort personlig historie fra en af foreningens aktive initiativtagere (gerne uden for bestyrelsen). Der lægges

også op til at udvide "besøgsrunden" til de øvrige hold. Notatet drøftes og det besluttes om det er en plan vi

vil sætte i værk, samt hvem der vil bidrage som tovholdere (Lone) - 30 min:                                                           

Foreningens formål og virke kan samles i udtrykket: Et lokalt forankret frivilligt fællesskab for voksne.

Markedsføringen har tre formål: 1 at opretholde medlemstallet, 2 at synliggøre foreningens bredde og 3 at

involvere/aktivere medlemmerne. Målgruppe 1 er voksne i  aldergruppen +40, målgruppe 2 er medlemmer der

vil bidrage til foreningens udvikling, målgruppe 3 er medlemmer, der kun bruger foreningen til en enkelt

aktivitet.     

Initiativer: Ved sidste sæsonstart mødte et bestyrelsesmedlem op på gymnastikholdene og fortalte om

foreningens arbejde, herunder bredden i aktiviteterne og muligheden for selv at komme med ideer. Dette

gentages og udvides til øvrige hold. Tovholdere: Kirsten og Torstein.                                Der skal være mere

struktur på nyhedsmails: I stedet for den nuværende strøm af mails samles informationerne - hvis muligt - til en

kvartalsvis udsendelse i PDF-format, som også vil kunne printes og hænges op. Layoutet skal gøres mere

professionelt, og Torstein undersøger om hans grafikeruddanede kone, Anne, vil hjælpe. Samme layout vil -

måske tilrettet - kunne bruges til flyers f.eks. til uddeling på hold. Som fast procedure skal 3 personer se

igennem, før noget lægges ud for at sikre kvaliteten.  Der kunne også indlægges små personlige inspirerende

fortællinger fra udvalgte medlemmer. Tovholdere: Lone, Torstein og Elin  Punktet kommer på næste gang

Der skal udarbejdes et årshjul - tovholder? Punktet kommer på næste gang

Foreningens Facebook-gruppe? Invitation af nye medlemmer. (Sanne) 10 min.

Bent er administrator. Indtil videre har man skullet være medlem af foreningen for at kunne komme på

Facebook-gruppen, men det besluttedes at ændre dette. Det er ikke et forum, hvor man debatterer internt, men

et reklamevindue, som alle skal kunne tilgå. Derfor bør gruppen være offentlig. De enkelte grupper i foreningen

kan selvfølgelig stadig have deres egne private grupper. Teksten på siden med retningslinjerne  rettes til.

Tovholdere: Bent og Torstein.

B) Mødekalender for årets bestyrelsemøder samt næste års generalforsamling (10 min) - Alle

25: Tirsdag d. 24. juni - Marianne

Mandag d. 20. oktober - Henrik

26 :Onsdag d. 7 januar 26 - Sanne

Fredag d. 13. marts - spisning

Onsdag d. 18. marts - generalforsamling
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C) Uddelegering af administrative opgaver

Conventus giver som bekendt mange muligheder, også for at uddelegere konkrete administrative opgaver,

hvilket helt generelt vil reducere vores sårbarhed. Sanne og Mette er allerede i godt i gang med den del, der

handler om at oprette enkeltstående aktiviteter. Sanne har desuden tilbudt at overtage opgaven med

håndtering af medlemskartoteket, hvor der blandt andet løbende skal ryddes op i udmeldte medlemmer, folk

der har glemt at skifte kreditkort, indrapportering til kommune og DGI. Lone introducerer Sanne til opgaven i

forbindelse med den store kontingentbetaling 1 april. Yderligere opgaver der kan uddelegeres er håndtering

af de faste hold, idet der årligt skal oprettes kopier og opdatering af de gamle hold mm., helt generelt skal

adressebogen løbende ajourføres så inaktive hold lægges ii arkiv. Jeg forestiller mig at vedkommende

desuden på sigt overtager opgaven med bestilling af lokaler og kontakten til kommunen i den anledning.

Hvem kunne have lyst til at tage del i opgaverne ? - se i øvrigt vedlagte foreløbige oversigt over

administrative omgaver i foreningen (Lone) 20 min

Formandsopgaver: Bent

Kommunekontakter og lokaleansøgning: Bent, Aase og Mette - sidstnævnte får også adgang til Sct. Hanserne

mail. Torstein står i baggrunden.

Kassereropgaver: Lone

Medlemsansvarlig: Sanne

Sekretæropgave:  Elin

Facebook-ansvarlige: Torstein og Bent

Adressebog: Marianne

Administrator af Conventus generelt: Bent, Henrik og Lone

Hjemmeside: Torben

Tovholdere generelt : Alle, der arrangerer noget

Tovholdere for løb: Bent og Mette  - næste år er Kirsten med . Bent laver manualer og kort over ruter

3. Punkter til drøftelse

A) Procedurer i forhold til aflysninger. Både i forbindelse med foredraget om Cecilie Vanman,

gymnastikeventet og 1 hjælps kurset oplevede vi begrænset tilmelding. Vi bør opdatere huskesedlen til

arrangementer med anbefaling om klare aftaler med eksempelvis foredragsholder, eksempelvis om

aflysningsfrist og pris - og med en overvejelse af hvad minimum tilslutning skal være for gennemførelse

(Sanne) 10 min

Tovholderpapiret skal opdateres: Der skal aftales en deadline for aflysning med foredragsholdere, hvis der er en

udgift over 2500 kr.  Den enkelte foredragsholder har måske selv en deadline. Hvornår man aflyser afhænger

ellers af arrangementet og af, hvor dyrt det er. Der skal også tænkes på, hvornår foredraget lægges ud - lige før

jul er f.eks dårligt.  Sanne laver en formulering til tovholderpapiret.

B) Brug af lokaler uden for skolen Vi er medlemmer af Marienlund og har derfor adgang til at bruge deres

lokaler, Dog således af vi er forpligtede til at bruge deres cafeteria til forplejning. Vi har også mulighed for at

låne Ungdomscenteret. Begge steder er der rift om pladserne så vi skal allerede nu sikre adgang til nye

aktiviteter. Kan vi identificere flere steder vi kan udnytte i ombygningsfasen? Hvad med fx Team Odense

Taekwondo klubben på Sandhusvej? (alle) - 10 min

Nørkleklubben bruger nu også Marienlund. Fredens Kirkes sognehus er en god mulighed. Bent kontakter

Taekwondoklubben, som er i gang med at renovere. Lederen af friskolen i Buchwaldsgade er interesseret,

Torstein kontakter både sognehuset og Buchwaldsgade.

4. Kommende arrangementer og tovholdere (15 min)

Lørdag d. 3. maj: Udflugt til Gyldensten (Mette)
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Tirsdag d. 20. maj: Rundvisning på havnen (Mette)

Naturvidenskabelige foredrag forår og efterår (Lone, Elin, Torstein) - datoer kommer senere

Teaterture sæson 25/26 (Mette og Anette) - datoer kommer senere

Dato for åbning af gymnastiktilmelding. 3. august kl. 10 (tovholder)

Lørdag d.11. oktober: Æblets dag  (Mette) 

Torsdag d. 6. november: Fyraftensmøde for kommunens frivillige - Anne Glad - Nature Energy Park (kommunen)

Torsdag d. 27. november: Julearrangement (Bent og Elin)

Fællessangsaften (Torstein og Elin) - dato kommer senere

Nak og æd (Torstein og Marianne) - dato kommer senere

Foredrag med  Lars Fomsgaard: Brug din hjerne bedre (Sanne ) - dato kommer senere

5 Eventuelt

Sanne, Mette og Lone deltager i kommunens frivilligkursus - I får et kort referat af indhold og udbytte

(Sanne/Mette) 10 min: Meget givende kursus. Det består af 5 moduler, hvor deltagerne bl.a. får til opgave at

beskrive, hvordan de passer på deres forening. Der er mange konkrete forslag til hvad man kan gøre - f.eks. når

man vil have folke til at deltage aktivt i foreningsarbejdet. 

Kontingentbetalingen - er gået godt. Det er p.t. kommet 23.800 kr. ind.

Vi har i Conventus tilkøbt et program til håndtering af e-bilag. Det gør arbejdet lettere for kasserer og revisor. 

Vi har fundet en afløser til malerholdet i stedet Chalotte Hammershøj. Han hedder Jeppe Jørgensen

Vi mangler en afløser for Yoga instruktør Mette Cristensen. Bent og Aase har sendt mail herom til SDU og til

yogacentret  på Tolderlundsvej, men endnu ikke fået svar.

En madklub har 25 års jubilæum og søger om et tilskud  til fejringen. De får 1000 kr. til at købe vin for. 

Lone laver kursus i at bruge  Conventus for dem, der måtte have behov. 

A
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